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 يمكن تحسينه من خلال وجود 
ا

يعد تصنيف إشارات تخطيط القلب بطريقة يدوية أو تقليدية مجالً

ن للتشخيص   نظام التصنيف الآلي لإشارات مخطط كهربية القلب. في هذا العمل ، تم تقديم نظام برمجي مُحسَّ

إشارة    480( من أجل التصنيف الآلي لإشارات تخطيط القلب القلبية. تم أخذ إجمالي  CADبمساعدة الكمبيوتر ) 

ECG  كمجموعة بيانات لغرض هذه الدراسة من قاعدة بيانات عدم انتظام ضربات القلبMIT-BIH   ؛ تضمنت

البيانات هذه   إلى    ECGإشارة    96إشارات مجموعة  إشارة غير طبيعية لمخطط كهربية    384عادية ، بالإضافة 

ة وهي الأزواج البطيني ، وعدم انتظام دقات القلب البطيني ،  القلب تنتمي إلى أربعة أنواع من التشوهات القلبي

إشارة تخطيط    96والبطين البطيني الضخم ، والرجفان البطيني ، حيث يحتوي كل واحد من هذه الأنواع على  

. ا  أيضا القلب  ذلك  كهربية  عملية   بعد  تطبيق  تم  متبوعة  ،  العينات  أخذ  التكرارية    إعادة  الميزات  استخراج 

،    تتنمي إلى فئات مختلفة ميزة   94، وأسفر عن    MATLABالموجود في    Classification Learnerبمساعدة تطبيق  

باستخدام تطبيق   بالطبع  التصنيف  إلى    32، حيث تمت تجربة    Classification Learnerتم  للوصول  ا  مصنفا

 ،    يعيإلى طبأفضل دقة ممكنة. تمت تجربة النظام المقترح لتصنيف إشارة تخطيط القلب  
ا
/ غير الطبيعي أولً

المذكور لإشارة   فئات  الخمس  لتصنيف  النظام  بتجربة  ا  للتصنيف    ECGمتبوعا بالنسبة  غير    طبيعيمعينة.   /

ا ، بالنسبة للتصنيف  98.3سجل مصنف الشبكة العصبية العريض أفضل دقة ممكنة بنسبة    الطبيعي ، ٪ أيضا

٪ للتصنيف. 89.0الخماس ي ، أعطى نفس النموذج ، وهو مصنف الشبكة العصبية العريض ، أفضل دقة مع  

/ غير الطبيعي ، تم الحصول على    طبيعيإلى نتائج دقة أقل ، بالنسبة للتصنيف    PCAعلى أي حال ، أدى تطبيق 

به سجلت أفضل دقة   PCA٪ ، بينما تطبيق  87.7المرجح ، بدقة    KNNمن مصنف    PCAأفضل دقة بعد تطبيق  

. في الواقع ، تم تقييم هذه  Cubic SVM  مصنف٪ للتصنيف الخماس ي ، والتي تم الوصول إليها عبر  69.2بنسبة  

عطاة من قبل التطبيق ، والحساسية ، والخصوصية  الدقة الم شاملةالنتائج باستخدام تقنيات تقييمات الأداء  

، والقيمة التنبؤية الإيجابية ، والقيمة التنبؤية السلبية ، ومعدل الخطأ ، والمنطقة الواقعة تحت المنحنى. تم  

ا ، باستخدام تقنية التحقق من صحة     5تطبيق إضافة واستخراج الميزة بطريقة تكرارية كما هو مذكور. أيضا

، تم إجراء التصنيف. يمكن أن تساعد نتائج النظام المقترح    Classification Learnerنة في تطبيق  أضعاف المضم

في تعميم نظام التصنيف لًستخدامه في الفئات الأخرى ، أو اضطرابات القلب ، أو أنواع عدم انتظام ضربات  

 القلب التي لم يتم تضمينها في النظام المقترح 
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Abstract 

 

Classification of ECG signals in manual or traditional way is an area which could be 

improved by having such automated classification system for ECG signals. In this work, 

enhanced Computer-Aided Diagnosis (CAD) software system is introduced for automated 

classification of cardiac ECG signals. Total of 480 ECG signals were taken as dataset for the 

purpose of this study from MIT-BIH Arrhythmia Database; those dataset signals included 96 

Normal ECG signals, as well as 384 Abnormal ECG signals belonging to four types of cardiac 

abnormalities which are Ventricular Couplet, Ventricular Tachycardia, Ventricular Bigeminy, 

and Ventricular Fibrillation, where each one of those types has 96 ECG signals as well. Then, 

re-sampling has been done for all given signals at 360 samples per second, except for VF 

signals, which have been re-sampled at 250 samples per second. After that, iterative feature 

extraction process has been applied with the help of Classification Learner App existed in 

MATLAB, resulted in 94 features including basic first order statistical features, transform 

domain features, as well as advanced first order statistical features and morphological 

features based on temporal and spectral analysis. Following to that, classification has been 

done, of course, with Classification Learner App, where 32 classifiers have been tried to reach 

best possible accuracy. Proposed system has been tried for Normal/Abnormal ECG signal 

classification firstly, followed by trying the system for mentioned Five-Class classification for 

given ECG signal. For Normal/Abnormal classification, Wide Neural Network Classifier has 

recorded best possible accuracy of 98.3% also, for Five-Class classification, the same model, 

which is Wide Neural Network Classifier gave best accuracy with 89.0% for Classification. 

Anyway, application of PCA has resulted with lower accuracy results, for Normal/Abnormal 

classification, best accuracy after application of PCA has been gotten from Weighted KNN 

classifier (number of neighbors is 1), with accuracy of 87.7%, while application of PCA has 

registered best accuracy of 69.2% for Five-Class Classification, which has been reached via 

Cubic SVM Classifier By Classification Learner App. In fact, those results were evaluated using 

performance assessments techniques which are, in addition to given Accuracy by the App, 

Sensitivity, Specificity, Positive Predictive Value (PPV), Negative Predictive Value (NPV), Error 

Rate, and Area Under the Curve (AUC). Application of feature addition and extraction has been 

done in an iterative way as mentioned. Also, using 5-fold cross validation technique built in 

Classification Learner App, classification has been done. Results of proposed system could 

help in generalization of classification system to be used for other classes, cardiac 

abnormalities, or Arrhythmia types which are not included in proposed system.  

  

 


